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HARELBEKE

DOOR PETER VAN HERZEELE

De Imog-gemeenten staan voor
een grote uitdaging naar aanlei-
ding van de nieuwe doelstellingen
voor het restafvalcijfer. “Belfius
maakte een indeling van gemeen-
ten in clusters. OVAM, een
Vlaamse overheidsdienst die er-
voor zorgt dat we in Vlaanderen
op een doordachte en milieube-
wuste manier omgaan met afval,
materialen en bodem, berekende
het effect van de clustering op de
doelen voor restafval die elke ge-
meente moet behalen. Voor de
Imog-regio betekent dit dat er te-
gen 2022 maar 147 kg per inwo-
ner per jaar aan restafval mag ont-
staan. In 2018 was dat nog
153 kg”, duidt directeur Johan
Bannier. “Om te weten hoe we
deze ambitieuze doelstelling kun-
nen behalen, hebben we een rest-
afvalanalyse laten uitvoeren.” 
Voor het vaststellen van de sa-
menstelling van de restafvalzak-
ken werd een steekproef geno-
men in de Imog-gemeenten. “Er
werd gewerkt met een sorteerwij-
zer: organisch afval, glas, metaal,

kunststoffen, inerte materialen,
hout, textiel... Hierbij werd er ook
een onderscheid gemaakt tussen
verpakt en niet-verpakt en bij het
organisch afval tussen geopende
en ongeopende verpakkingen.” 
Uit de resultaten van de analyse
blijkt dat er nog 26,5 kg per jaar
per inwoner of 6,5 miljoen kg per
jaar aan recycleerbare materialen
in de restafvalzak belanden.
“Denk maar aan P+MD, papier,
karton, textiel en glas terwijl hier-
voor al selectieve inzamelsyste-
men in onze regio bestaan.” 

PREVENTIEPLAN

Daarnaast is er ook een grote or-
ganische fractie. “Een groot deel
daarvan zijn eigenlijk voedselver-
liezen die gemakkelijk uit de rest-
afvalzak kunnen worden gehou-

den door bijvoorbeeld thuiscom-
postering en slim aankopen en
bewaren”, gaat de directeur ver-
der. “De analyse toont aan dat er
gemiddeld 21,5 procent of 28,2 kg
per jaar per inwoner aan voedsel
wordt verspild. Dit is 6,9 miljoen
kg per jaar, en dit alleen in de
Imog-regio.” 
Om deze voedselverliezen tegen
te gaan stelde Imog voor de orga-
nische fractie een preventieplan
op. “We drijven onze informatie-
acties en sensibiliseringscampag-
nes op. We maken thuiscompos-
teren hip, stimuleren en informe-
ren om en hoe kippen te houden
en stimuleren het gebruik van
compost gemaakt van het tuinaf-
val uit de regio.” Imog informeert
ook hoe voedselverliezen te min-
deren en hoe restjes nog een lek-

kere maaltijd kunnen worden.
“We doen dit met ons kookbusje
op markten en allerlei evenemen-
ten, via sociale media en op onze
website met infostanden en -avon-
den en cursussen en meer”, aldus
Johan Bannier. 
“In totaal kan in de Imog-regio in
theorie nog 65,2 kg per inwoner
per jaar bespaard worden indien
elke inwoner de huidige bestaan-
de inzamelkanalen gebruikt voor
de recycleerbare fracties – 26,5 kg
per inwoner per jaar minder rest-
afval – en organisch afval zoveel
mogelijk thuis composteert –
38,7 kg minder restafval – en in-
zet op het vermijden van voedsel-
verliezen. De ambitieuze doelstel-
lingen zouden voor elke inwoner
haalbaar moeten zijn”, vat voorzit-
ter Rik Soens samen.

Ruim 28 kilo voedsel gaat 
per persoon de vuilnisbak in
HARELBEKE In de
Imog-regio kan per inwo-
ner per jaar nog 65,2 kg
uit de restafvalzak be-
spaard worden. Dat blijkt
uit een analyse die Imog
liet uitvoeren. Uit de ana-
lyse blijkt ook dat er per
inwoner per jaar gemid-
deld 28,2 kg voedsel
wordt verspild

Met dit busje trekt Imog van markt naar markt om bezoekers te leren koken met voedseloverschot. Op de foto

zien we directeur Johan Bannier (links) en voorzitter Rik Soens. (foto LOO)
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HARELBEKE Marleen Dewaele

(63) werd geboren in Kuurne op

14 juni 1955 en is overleden in

Kortrijk op 20 mei. Zij was de

echtgenote van Marc Staelens en

de moeder van Franky en Corina.

De uitvaartdienst zal plaatsvinden

op maandag 27 mei om 10 uur in

de Sint-Amanduskerk in Bavikho-

ve, waarna Marleen zal herenigd

worden met haar echtgenoot op

de begraafplaats in Bavikhove.

(BRU/Begrafenissen Vanwynsber-

ghe Wim)

OVERLIJDENS

Marleen Dewaele
14/06/1955– 20/05/2019

HARELBEKE Lieselot Beeckaert, Christine Braem, Patty Deleu, Sabrina

Vandenbussche en Marc Devaere – vijf studenten afstandsonderwijs

van Vives Kortrijk – organiseerden een benefiet voor de vzw Workin-

Progress/Huis De Achthoek. Dit is een initiatief Ondersteund Wonen

voor mensen met een psychische kwetsbaarheid in Harelbeke. De

veiling van 23 gedoneerde kunstwerken bracht 2.763,85 euro op. Tine

Van Belle, de coördinator Work in Progress vzw, mocht de cheque in

ontvangst nemen. Het benefiet had plaats het voormalig klooster van

de Zusters Augustinessen aan de Marktstraat. (PVH-foto LOO)

Studenten Vives schenken 2.763 euro aan
Work in Progress/De Achthoek

HARELBEKE Beweging.net Harelbeke en ACV afdeling Harelbeke orga-

niseren jaarlijks tussen kerst en nieuw op de markt een ‘soep op de

stoep’-actie. Het verzamelde bedrag wordt dit jaar integraal overhan-

digd aan diaken Wilfried Pauwels van vzw De Spie, dat zich inzet voor

kansarmen en armoede in Harelbeke. “Voor Beweging.net en ACV

Harelbeke blijft solidariteit met de zwakken een belangrijke opdracht”,

zegt Lynn Callewaert van Beweging.net. We zien op de foto Dorine

Vanroosbeke, diaken Wilfried Pauwels, Lynn Callewaert, Emmanuel

Labarque, Rosanne Mestdagh en Geert Ollevier. (PVH-foto LOO)

Vzw De Spie krijgt 500 euro steun uit actie
van Beweging.net en ACV

HARELBEKE Het stadsbestuur

keurde het plaatsen van

bewakingscamera’s aan het

geldcentrum G4S Cash Solu-

tions goed. Voorlopig is er

geen sprake van camera’s

langs de (bijna afgewerkte)

verlaagde kaden aan de Leie. 

G4S Cash Solutions is vra-

gende partij om bewakings-

camera’s te installeren aan

zijn geldcentrum in de Blok-

kestraat. “In dat geldcentrum

wordt voor rekening van

derden geld geteld, verpakt,

beveiligd bewaard, bedeeld

of op een andere wijze be-

handeld”, duidt burgemees-

ter Alain Top (SP.A). Het

bedrijf diende een advies-

vraag in voor het plaatsen

van camera’s gericht op de

perimeter rechtstreeks rond

het telcentrum. 

Na positief advies van de

korpschef van de lokale

politiezone Gavers, gaf ook

de gemeenteraad maandag-

avond haar steun. De beel-

den van de camera aan de

ingang en aan poort 01 moe-

ten wel digitaal of fysiek

worden bewerkt, zodat het

zicht beperkt blijft tot de

werkelijke toegang tot het

bedrijf. 

Gemeenteraadslid Koen

Opsomer (CD&V) stelde de

vraag of er ook camera’s

komen langs de verlaagde

Leiekaden. “Daar is voorlopig

nog geen sprake van. Je kan

niet zomaar camera’s zetten

op openbare plaatsen. Er

moet altijd eerst advies ko-

men van de politie en het

moeten proportioneel moge-

lijk onveilige plaatsen zijn”,

aldus de burgemeester.

(PVH)

Voorlopig geen
camera’s aan
Leieboorden

Bron: Krant van West-Vlaanderen - 24 mei 2019
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gels komen telkens enkele me-
ter van de ingang van openbare
gebouwen. Er worden ook der-
tig wandasbakken aan onder
meer sport- en ontmoetings-
centra en vijftig peukenkokers
voorzien. Dat zijn kokers die
aan de zijkant van vuilnisbak-
ken op openbaar domein wor-
den bevestigd. 

Toeristen
Er is nóg meer. Zo is er al rond
86 rioolputjes met milieu-
vriendelijke graffiti een logo
met de boodschap ‘Hier begint
de zee. Niets ingooien aub’ aan-
gebracht. 
Er reist een ludieke asbak of
‘votingpaal’ door Groot-Kort-
rijk, waar rokers ook hun ‘stem’
over leuke onderwerpen in
kunnen uitbrengen. Verder
hangen horecabazen affiches

uit of kleven ze stickers. Wie
dat doet, krijgt gratis peukene-
tuis om uit te delen. De horeca-
bazen kunnen later ook inteke-
nen op een groepsaankoop van
asbakken. En er is aan toeristen
gedacht. «We nemen het ver-
bod op peuken op de grond in
brochures op, en er komen spe-
ciale vlaggen en doeken», zegt
Ruth Vandenberghe.

23 vaststellers
Iedereen zou dus tegen sep-
tember op de hoogte moeten
zijn. Vanaf dan riskeren over-
treders een GAS-boete van 55
euro, tenzij er verzachtende
omstandigheden zijn. 
«Zo kan je overtreders met een
leefloon als alternatief mee op
pad sturen om peuken te ra-
pen», zegt bemiddelingsamb-
tenaar Evi Holderbeke. De stad

stuurt vanaf september 23
vaststellers met badge op pad.
Ze vragen overtreders hun
identiteit, om daarna de GAS-
boete te kunnen opsturen. De
vaststellers halen er de politie
bij, voor wie zijn of haar iden-
titeit niet wil geven. Er zullen
ook gemengde patrouilles, met
gemeenschapswachten en po-
litie, op pad gestuurd worden
om overtreders te betrappen.
Ook de politie kan altijd optre-
den. 
Tot slot nog enkele cijfers: de
campagne ‘peuk in de pocket’
kost de stad zo’n 8.000 euro. En
het plaatsen van extra peuken-
tegels, wandasbakken en peu-
kenkokers vraagt een investe-
ring van 12.000 euro. Info:
www.kortrijk.be/properenko.
Stoppen met roken? Bel ta-
bakstop via 0800/111.00.

De natuur heeft tot twaalf jaar
nodig om een peuk af te bre-
ken. Daarna blijven er micro-
plastics uit de filter achter, die
vaak in waterlopen belanden
en vissen vergiftigen. «Peuken
zijn zeer slecht voor de natuur.
Veel mensen beseffen niet hoe
erg het is», zegt schepen van
Nette Stad Ruth Vandenberghe
(Team Burgemeester). Kortrijk
heeft er nu schoon genoeg van
en onderneemt actie.

Horecabazen steunen
De campagne start nu tijdens
de Sinksenfeesten. Er worden
5.000 gratis peukenetuis uit-
gedeeld. 
«Het etui is brandveilig en hit-
tebestendig», legt Ruth Van-
denberghe uit. «Je kan er tot
vijftien peuken in kwijt, waar-
na je het etui ledigt in een af-
valcontainer of bij het restafval
en weer hergebruikt.» Een peu-
kenetui afhalen kan ook in het
infopunt op de Grote Markt, nu
zondag en maandag. Na Sink-
sen worden er nog eens 5.000

verspreid, zoals in horecazaken
en op zomerevenementen zo-
als het festival Alcatraz. Be-
langrijk: een bevraging bij
ruim vijftig horecabazen leert
dat die ook achter de aanpak
staan, zelfs in uitgaansbuurten
zoals in de Reynaertstraat en
op de Vlasmarkt. Horecabazen
spelen er zelf al op in. «Er staat
bij mij op iedere terrastafel een
asbak», zegt Dieter D’Alwein
van café Labberleute in Aalbe-
ke. «Telkens er toch een klant
een peuk wegschiet, waar-
schuw ik hij of zij dat er vanaf
september GAS-boetes van ko-
men. Het werkt. Ik zie bijna
geen peuken meer op de grond
op mijn terras.»

Wandasbakken
Het blijft niet bij de etuis. Zo ko-
men er in juni dertig extra as-
baktegels zoals op de verlaagde
Leieboorden en het Schouw-
burgplein en aan de Budascoop
en het stadhuis in Kortrijk en
het OC in Heule. Die peukente-

Stad deelt 10.000 gratis etuis uit

Schepen Ruth Vandenberghe helpt bij het uitdelen van de peukenetuis. Foto Henk Deleu

STRIJD TEGEN PEUKEN OP DE GROND GESTART (GAS-BOETES VOLGEN LATER)

De stad bindt met de campagne ‘peuk in
de pocket’ de strijd tegen peuken op de
grond aan. Zo worden er 10.000 gratis
peuken-etuis uitgedeeld, waarvan de
helft al tijdens de Sinksenfeesten ko-
mend weekend. Eerst sensibiliseren
dus, maar vanaf september volgt de har-
de aanpak met GAS-boetes van 55 euro.

PETER LANSSENS

KORTRIJK

AVELGEM
Verongelukte
motorrijder (21) 
mee verantwoordelijk
voor ongeval
Umberto Demets, een motorrij-
der van 21 jaar uit Avelgem die
bijna zeven jaar geleden veronge-
lukte in Orroir, net over de taal-
grens, is voor dertig procent mee
verantwoordelijk voor dat onge-
val. Dat heeft een beroepsrechter
beslist.

Demets merkte op 22 oktober 2012
samen met een andere vriend, ook
op een motorfiets, langs een steen-
weg de onverlichte tractor van
landbouwer Luc V.C. uit Kluisber-
gen niet op. Bij de botsing liet de
Avelgemnaar het leven. De land-
bouwer verwisselde na het ongeval
zijn tractor meteen met een ander
exemplaar dat wél verlicht en ver-
zekerd was. Hij kwam er niet mee
weg. Twee jaar geleden oordeelde
de politierechter dat de boer de vol-
ledige verantwoordelijkheid droeg
voor het ongeval. De man ging ech-
ter in beroep en dat leidde tot een
nieuw vonnis, waarbij ook motor-
rijder Umberto Demets gedeeltelijk
verantwoordelijk werd gesteld. Hij
reed kennelijk iets te vlug en de
snelheid was mee bepalend voor de
noodlottige afloop, oordeelde de
rechter in beroep nu. 
Voor landbouwer Luc V.C. betekent
de gedeelde verantwoordelijkheid
dat hij ontsnapt aan een deel van
de schadevergoeding die hij moet
betalen. De man kreeg wel een rij-
verbod van één jaar. Als hij op ter-
mijn z’n rijbewijs wil terugkrijgen,
moet hij bovendien eerst opnieuw
slagen voor zowel het theoretisch
als het praktisch rijexamen. (VHS)

KORTRIJK
Zeven maanden met
uitstel voor dealen
appartement
Een 25-jarige jongeman uit Kortrijk
is veroordeeld tot een gevangenis-
straf van zeven maanden met uit-
stel onder voorwaarden omdat hij
gedurende een lange periode can-
nabis dealde vanuit zijn apparte-
ment in de Sint-Rochuslaan in Kort-
rijk. Omdat buurtbewoners klaag-
den bij de politie over overlast van
in het appartement ging de politie
op 14 februari dit jaar een tijdje ob-
serveren. Ze merkten verdachte
activiteiten op. Bij een huiszoeking
bij Hadayat S. vond de politie vijf
zakjes cannabis, hasj en 140 euro.
Er waren ook vier vrienden van de
jongeman aanwezig, die joints za-
ten te roken. Ook tijdens eerdere
huiszoekingen en controles vond
de politie telkens drugs en enkele
honderden euro’s cash geld bij de
jongeman, die van een leefloon
leeft. Naast de celstraf is hij ook
veroordeeld tot en geldboete van
8.000 euro waarvan 500 euro ef-
fectief. (AHK)

Dries Dauwe (38) en Orily De-
praetere (33) stelden gister-
avond de nieuwe gin ‘Souter-
rain’ voor. De naam is een
knipoog naar het verleden van
Zwevegem. «De Souterrain,
een oude scheepvaarttunnel,
was een mythische plek in de
gemeente», vertelt Dries.

«Met mijn bedrijf ‘The Brewing
Community’ verkoop ik toe-
stellen waarmee je smaken
aan vloeistoffen kan toevoe-
gen», legt Dries uit. 
«Dat kan met olijfolie bijvoor-
beeld, maar even goed met gin
en rum. Je start bijvoorbeeld
met een gewone basisgin, en
dan kan je bijvoorbeeld verse
frambozen, vlierbloesem of

bloemblaadjes toevoegen.» Het
koppel is afkomstig uit Zele.
«Maar Orily komt uit Zweve-
gem, vandaar dus onze beslis-
sing om een Zwevegemse gin
uit te brengen. Souterrain is
een kruidige, florale gin waarin
je toetsen van kaneel, kruidna-
gel, muskaatnoot, oranjebloe-
sem, koriander, rode peperbes
en vanille kan herkennen. Een
heleboel verschillende ingre-
diënten inderdaad, maar het
resultaat is een hele zachte,
evenwichtige gin.»

Trekpleister
De naam Souterrain verwijst
naar de scheepvaarttunnel
waar het kanaal Bossuit-Kort-
rijk door stroomde van 1861 tot

1974, tussen Zwevegem-Knok-
ke en Moen. 
«De Souterrain was een bijna
mythische plek in de streek»,
zegt Dries. «De tunnel was bijna
een trekpleister. Koppeltjes
kwamen er om in alle discretie
te kussen en schippers stopten
er om een pintje te drinken in
café De Souterrain. Oudere in-
woners van Zwevegem krijgen
nog steevast een glimlach op
hun gezicht als je hen naar de
Souterrain vraagt. Onze gin
houdt de herinnering leven-
dig.» 
De gin zal enkel verkocht wor-
den in de regio Kortrijk Zweve-
gem, voor 35 euro, in de lokale
drankenhandels en super-
markten. (JME)

Dries Dauwe (38) en Orily Depraetere (33) met de gin 
Souterrain, die genoemd werd naar een oude scheepvaart-
tunnel in Zwevegem, die intussen verdwenen is. Foto  Deleu

Nieuwe Zwevegemse gin Souterrain verwijst naar oude tunnel
Bron: Het Laatste Nieuws - 6 juni 2019
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Vanaf september worden GASboetes uitgedeeld aan wie toch nog afval op straat gooit

Kortrijk wil netste stad 
van Vlaanderen worden 

In Kortrijk worden vijftig peukenkokers geplaatst en tijdens de Sinksenfeesten worden tienduizend gratis peukenetuis verdeeld. © loh

V A N  O N Z E  M E D E W E R K E R  

KRIS VANHEE
KORTRIJK I  Peuken en kauwgom

horen in de vuilnisbak, honden
poep in een zakje, afval in de huis
vuilzak of in het containerpark.
Voortaan word je in Kortrijk aan
gesproken op je gedrag via ban
ners, affiches, ecoboys en vijftig
cafébazen, die hun schouders zet
ten onder de actie Wij zijn proper
& ko. ‘Iedereen werkt samen om
van Kortrijk de netste stad van
Vlaanderen te maken’, zegt sche
pen van Nette Stad Ruth Vanden
berghe (Team Burgemeester). 

Kortrijk wil de netste
stad van Vlaanderen 
worden. Eerst wordt er
gesensibiliseerd tegen
afval. In september 
komen er boetes voor
wie hardleers is. ‘Wij 
zijn proper & ko’ start
volgende zaterdag 
tijdens de Sinksen
feesten.

‘Het gaat om 
respect. Respect 
voor ons milieu, 
onze ophalers, 
mensen die 
weggegooid afval 
niet leuk vinden’
RUTH VANDENBERGHE 
Schepen van Nette Stad

Ze wil eerst preventief optre
den. Nadien kunnen 20 medewer
kers een GASboete uitschrijven.
‘Het gaat ons om respect’, zegt
Vandenberghe. ‘Respect voor ons
milieu, onze ophalers, mensen die
weggegooid afval niet leuk vin
den. Peuken op straat zijn gewoon
vies en daarom delen we vanaf nu
in twee beurten telkens vijfdui
zend peukenzakjes uit. Die zijn
bedoeld om peuken in te bewaren.
Het zakje kan dan later geleegd
worden in een vuilnisbak. Er ko
men ook meer peukentegels,
wandasbakken, kokers, slimme
vuilnisbakken en noem maar op.
Je zult er niet naast kunnen kij
ken. Cafébazen doen mee hun duit

in het zakje, ook in de uitgaans
buurten. Ze staan achter ons.’

Dieter D’Alwein van de Labber
leute in Aalbeke is al een maand
aan het experimenteren. ‘Ik heb
tachtig zitplaatsen buiten en zet
overal asbakken. Wie ze niet ge
bruikt, spreek ik aan op een ludie
ke manier. Na drie keer weten ze
het wel. En neen, ze blijven niet
weg uit het café.’

Riooltags
Op diverse plaatsen in de stad

komen er riooltags. Daarop staat:
‘Hier begint de zee, niets ingooien
aub.’ Ondertussen is die tag al op
86 plaatsen geschilderd. 

Wie nog altijd niet horen wil,

‘Ik heb buiten overal 
asbakken. Wie ze 
niet gebruikt, 
spreek ik aan op 
een ludieke manier. 
Na drie keer weten 
ze het wel’
DIETER D’ALWEIN
Zaakvoerder Labberleute

moet voelen vanaf september.
‘73 procent van de Kortrijkzanen
was te vinden voor GASboetes tij
dens onze grote ondervraging’,
zegt Vandenberghe. ‘Vier extra
stadsmedewerkers volgen de op
leiding tot GASvaststeller. Wie
hardleers is, wordt beboet. Het
gaat ons trouwens niet alleen om
peuken. Ook kauwgom en hon
denpoep zijn een doorn in het oog

van veel mensen. En ook daarvoor
riskeer je 55 euro boete.’

Nu zondag 9 juni is er een grote
peukenactie in Kortrijk. Coördi
nator Evi Holderbeke: ‘We spre
ken zondag om 16 uur af op de ver
laagde Leieboorden aan ‘t Fon
teintje. We rapen in twee uren tijd
zo veel mogelijk peuken op. De
Mooimakers zegden al toe. Ieder
een kan helpen.’

In een peukenzakje kan je peuken bewaren tot je ze later in een vuilnisbak
kunt gooien. © loh

Bron: De Standaard - 6 juni 2019



VRIJDAG 7 JUNI 2019 KORTRIJK WAREGEM MENEN 3

“Duurzaamheid is veel
meer dan herbruikbare be-
kers. Dat willen we tonen
aan de inwoners en vereni-
gingen in onze stad”, zegt
schepen van Evenementen
Pietro Iacopucci (CD&V).

Al begint de duurzaamheid
wel bij zulke bekers. Tijdens
stadsactiviteiten in Ware-
gem zal je niet meer uit weg-
werpbekers drinken. De
voorkeur wordt gegeven aan
glas, maar als dat uit veilig-
heidsoverwegingen niet kan,
kiest de stad voor herbruik-
bare exemplaren.  Dat kan
via de intercommunale
Imog, maar binnenkort ook
via de stad zelf die 4.500 eu-
ro investeert in kwaliteits-
volle herbruikbare bekers
voor bier, frisdrank, wijn en
cava. 

Gratis water

Ook stadsactiviteiten in
park Casier tijdens Ware-
gem Koerse moeten die re-
gels volgen, net als de hore-
ca op openbaar domein tij-
dens de Koersefeesten. Aan
externe organisatoren kan
de stad alleen maar vriende-
lijk vragen om drank in glas
of herbruikbare bekers te
serveren. Tijdens evene-
menten van de stad wordt
bovendien geregeld gratis
water geserveerd, opnieuw
om verspilling van flesjes

water tegen te gaan.

Borden uit karton

Maar ook uw bord, vork en
mes moeten voortaan duur-
zaam zijn. Wie eten ser-
veert, moet eerst nadenken
over duurzame voeding zo-
als fairtrade- of vegetarische
alternatieven, en die in
duurzaam servies opdienen.
Dat kan gaan van gewoon
vaatwerk en bestek tot recy-
cleerbaar materiaal zoals
karton of suikerrietvezel.
Apart verpakte goederen

zijn uit den boze, zoals indi-
vidueel verpakte suiker-
klontjes. 

Eigen activiteiten in park
Casier zijn verplicht tijdens
de Koersefeesten duurzame
verpakkingen te gebruiken,
net als ambulante hande-
laars tijdens de Koersefees-
ten. Andere organisatoren
worden gesensibiliseerd.

Verder in hetzelfde duur-
zaamheidsverhaal zet de
stad in op duurzame mobili-
teit door fietsen en open-
baar vervoer te promoten, in
bewaakte fietsstallingen te
voorzien,... 

Drukwerk

Ook het drukwerk en ener-
gieverbruik worden onder
de loep genomen worden. De
stad investeert in banners
die meer dan een keer opge-
hangen kunnen worden en
denkt bewust na over de uit-

deling van gadgets. 
“Die moeten een zekere

waarde hebben, duurzaam
zijn en vooral niet onmid-
dellijk in de vuilnisbak be-
landen.” Zelfs het toiletpa-
pier en de zeep om de afwas
te doen, zijn gerecycleerd of
biologisch afbreekbaar. Af-
valbakken en -eilanden ma-
ken het verhaal compleet.

Burgemeester Kurt Van-
ryckeghem (CD&V): “We be-
seffen dat we een inspan-
ning vragen van iedereen.”
“Daarom volgt er nog een in-
fomoment voor alle advies-
raden in de stad”, vult Iaco-
pucci aan. 

Verenigingen zullen onder
meer hun personeel anders
moeten inzetten, want de
bekers moeten worden op-
gehaald en de waarborg
moet worden teruggeven.
Daarnaast zullen ook de ech-
te serviezen afgewassen
moeten worden.  

Stad wil voortrekker zijn en vraagt een inspanning van iedereen

Waregem wil DUURZAAM FEESTEN 
“Dit gaat verder dan herbruikbare bekers”
Waregem pakt uit met een 
actieplan om alle evene-
menten duurzaam te ma-
ken. Vanaf 1 januari 2020 
mogen organisatoren so-
wieso geen wegwerpplas-
tic meer gebruiken, maar 
daar wacht de stad dus 
niet op. “We willen een 
voortrekkersrol innemen.”

WAREGEM  

W Duurzaam feesten: dat draait niet alleen om herbruikbare bekers, maar daar begint het wel mee, vindt het stadsbestuur. 

KAREN VERHULST

K
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PIETRO IACOPUCCI
SCHEPEN VAN EVENEMENTEN

“Er volgt nog een 
infomoment voor
alle adviesraden 
in de stad”

De kans bestaat dat de Kort-
rijkse ‘weedwinkel’ De Boeren
de demonstratie van een can-
nabisautomaat dit weekend
niet kan laten doorgaan tijdens
de Sinksenfeesten.

Volgens het kabinet van bur-
gemeester Vincent Van Quic-
kenborne (Team Burgemees-
ter) mogen de initiatiefnemers
zo’n automaat enkel plaatsen
in een winkel die gewone ta-
bakswaren verkoopt. “Dat is bij
De Boeren niet het geval. Ook
op het Casinoplein kunnen de
uitbaters van de winkel de au-
tomaat dus niet plaatsen. In ge-
val van overtreding zal de poli-
tie tussenbeide komen.”

Nicolas De Bouverie van De
Boeren is verrast en ontgoo-
cheld. “We zullen morgen (vrij-
dag, nvdr.) contact opnemen
met het stadsbestuur om als-
nog tot een akkoord te komen,
zodat we de automaat dit
weekend wel kunnen uittes-
ten.”

Aan de plannen om dergelijke
automaten te plaatsen in enke-
le tientallen tabakswinkels
verandert dit niets. Dat project
gaat gewoon door. 

Cannabiswinkels bestaan al in
het buitenland, maar nog niet
in België. De cannabis light die
gebruikers uit de automaat
kunnen halen, heeft een THC-
waarde van minder dan
0,2 procent. Dat betekent dat je
er niet high van wordt en dat
die vooral geschikt is voor per-
sonen die af willen van gewone
cannabis.  (vfb)

KORTRIJK 

Demonstratie 
cannabisautomaat 
kan misschien toch 
niet dit weekend

HARELBEKE

Dieven aan de haal 
met dure bootmotoren 
In de nacht van dinsdag op 
woensdag waren dieven aan 
het werk op provinciaal do-
mein De Gavers in Harelbeke. 
Ze gingen er aan de haal met 
een achttal buitenboordmoto-
ren van boten – die al snel en-
kele duizenden euro’s kunnen 
kosten – en enkele wielen. 
De provincie West-Vlaande-
ren die het domein beheert en 
de zeil- en surfclub Gaver-
meer die er actief zijn, beves-
tigen de diefstal, maar willen 
er niet verder over communi-
ceren. 
Wel wordt er op het hart ge-
drukt dat de werking in De 
Gavers kan blijven voortgaan 
zoals voordien. De politie van 
de zone Mira onderzoekt de 
zaak.  (djr, tlg, kvo)

AALBEKE/REKKEM

Tot anderhalf uur 
aanschuiven op E17 
door werken en ongeval
Bestuurders die donderdag 
naar Rijsel moesten, vermeden 
best de E17. Door werken in de 
Franse grootstad was er al heel 
wat file en een ongeval ver-
grootte de miserie alleen maar. 
Op het toppunt moest het ver-
keer meer dan anderhalf uur 
aanschuiven.   (djr)

KORTRIJK/KUURNE

Werken kruispunt 
R8 dag vroeger klaar 
dan eerst gepland
Vandaag vrijdag om 12 uur 
gaat het kruispunt van de 
Brugsesteenweg en de R8 in 
Kortrijk en Kuurne weer open. 
De openstelling was normaal 
gepland voor morgen zaterdag, 
maar dat kan nu iets vroeger.  
Dat laat de Kuurnse burge-
meester Francis Benoit 
(CD&V) weten. Na de paasva-
kantie liet Wegen en Verkeer 
West-Vlaanderen er werken 
uitvoeren om het kruispunt 
veiliger te maken voor fietsers. 
Aparte verkeerslichten moe-
ten er conflictsituaties tussen 
alle weggebruikers vermijden.  
(djr)

Straat afgesloten voor 
vermoedelijk gewapende man
KUURNE De Brugsesteenweg in Kuurne 
werd donderdag omstreeks 15.30 uur 
tijdelijk afgesloten. De politiediensten 
hadden een oproep gekregen dat er ter 
hoogte van feestzaal Maelstede een 
man met een wapen zou rondlopen. De 
agenten lieten niets aan het toeval 
over en gingen massaal ter plekke. 
Voor de veiligheid mocht het verkeer 
niet door. Met getrokken wapens en 
politiehonden werd de buurt 
afgezocht. Daarbij werd de woning 
naast het huisje van plezier genaamd 
The Showgirls helemaal onderzocht. 
Een aantal personen werd opgepakt en 
voor verhoor meegenomen naar het 
politiekantoor. 
“De interventie duurde een halfuur 
omdat de vrees bestond dat een man 
een wapen droeg. Het zag er allemaal 
spectaculair uit, maar dat was het 
uiteindelijk niet”, zegt burgemeester 
Francis Benoit (CD&V).  (djr, gsd)LOH

Bron: Het Nieuwsblad - 7 juni 2019



OK

Deze ooievaar laat het zich welgevallen. Foto JVM

KNOKKE-HEIST
Ooievaarsjongen in Zwin 
krijgen ring om de poot
De ooievaarsjongen in het Zwin Natuur Park in Knokke-
Heist werden gisteren geringd. Dit jaar zijn er dertien
bezette ooievaarsnesten in het park. Ongeveer de helft
op paalnesten, de overige zijn grote takkenplatforms in
bomen.Er werd gewerkt met een hoogtewerker. De jon-
gen werden even uit het nest gehaald om ze te controle-
ren en van een officiële ring te voorzien. Elk jaar pro-
beert het Zwin Natuur Park zoveel mogelijk jongen van
een pootring te voorzien. Op de ring staat een uniek
nummer dat met behulp van een verrekijker kan worden
gelezen. Zo kunnen vogelliefhebbers de Zwin-ooi-
evaars op hun trektocht herkennen. De verzamelde ge-
gevens zijn belangrijk voor het wetenschappelijk onder-
zoek rond de vogeltrek. (MMB)

KNOKKE-HEIST

Jack Werkman, de wethouder
van de Zeeuwse gemeente Sluis,
is tussenbeide gekomen nadat
een internaat uit Knokke-Heist
folders had verspreid over de
grens met Nederland. 

Het fenomeen dat Belgische
scholen vlak bij de grens leerlin-
gen ronselen bij de noorderburen

is niet nieuw. In maart probeerde
een schooltje uit Sint-Laureins
nog hetzelfde met een adverten-
tie in een Nederlands streek-
krantje. In Sluis maken ze zich
dan ook al langer zorgen over de
‘uittocht’ van hun schoolgaande
jeugd. Deze keer verspreidde het
Internaat MAKZ uit Knokke-Heist
zo’n 900 folders over de grens. De

Sluise wethouder is van plan om
in dialoog te gaan met de school
om dergelijke zaken in de toe-
komst te vermijden. Verboden is
het niet, maar in de Zeeuwse ge-
meente zien ze het liever niet ge-
beuren. Eerder sloten ze al een
akkoord met het schooltje uit
Sint-Laureins om niet meer te ad-
verteren in Sluis.  (MMB)

BLANKENBERGE
56-jarige vrouw 
twee dagen na brand
overleden
De 56-jarige vrouw die zondag-
avond zwaargewond raakte bij een
brand in haar appartement langs
De Wandelaar in Blankenberge, is
dinsdag overleden aan haar ver-
wondingen. Dat bevestigen de poli-
tie en haar zoon.  De bewoonster
werd bewusteloos teruggevonden
tijdens de bluswerken en vocht da-
genlang voor haar leven in het zie-
kenhuis. Net dinsdag maakte het
parket bekend dat er volgens de
branddeskundige mogelijk sprake
is van kwaad opzet en dat de be-
woonster mogelijk zélf het vuur
aanstak.  Wie vragen heeft over
zelfdoding of zelf met donkere ge-
dachten zit, kan altijd terecht op de
Zelfmoordlijn op het gratis num-
mer 1813 of op www.zelfmoord-
lijn1813.be. (MMB)

TORHOUT
Tot driekwart minder
zwerfvuil in scholen
waar ze ‘nudgen’
De veertien West-Vlaamse scholen
die dit jaar in het proefproject ‘nud-
ging tegen zwerfvuil’ zijn inge-
stapt, hebben het afval in hun
school met gemiddeld liefst 75 pro-
cent zien afnemen. In onze regio
deden VTI en Eureka in Torhout
mee. ‘Nudgen’, of mensen on-
rechtstreeks overhalen om iets te
doen. Een duwtje in de rug geven,
dus. «We merkten vooral dat tij-
dens de pauzes de blikjes, het plas-
tic en de papiertjes op de speel-
plaats bleven slingeren», zegt Mi-
randa Delaere van het VTI in Tor-
hout. «Ook in de klassen en in de
gang lag er vaak veel afval van leer-
lingen en leerkrachten. Door onder
meer extra vuilnisbakken te plaat-
sen, die eruitzien als tafels, hebben
we dat afval toch kunnen terug-
dringen.» De deelnemende scholen
experimenteerden ook met kleine
prikacties, zoals leerkrachten die
spontaan vuilnis begonnen op te
rapen, waardoor leerlingen hen be-
gonnen na te doen. Klassen kregen
ook verantwoordelijken die letten
op zwerfvuil en de oudste leerlin-
gen van de school kwamen de jon-
gere scholieren op hun taken wij-
zen. De scholen willen heel graag
doorgaan met het experiment en
willen ook andere scholen aanmoe-
digen om deel te nemen. (BHT)

BRUGGE
Elk jaar feest 
in een van de 
Brugse parken
De stad Brugge gaat vanaf nu elk
jaar feestvieren in één van haar (ja-
rige) parken. Het Graaf Visartpark,
dat in 2019 negentig jaar haar
naam heeft, komt als eerste aan de
beurt. «Bruggelingen zijn fier op
hun parken en het groen, maar pro-
fiteren er misschien nog te weinig
van», zegt schepen van Openbaar
Domein Mercedes Van Volcem
(Open Vld). «We willen hen dan
ook hun eigen groene oases beter
leren kennen. Zelfs op de vesten on-
dervinden mensen nog schroom
om even de paden te verlaten en te
verpozen in het prachtige groen.
We mogen onze parken ten volle
benutten», aldus schepen Van Vol-
cem. Dus worden de parken in de
bloemetjes gezet, te starten met
het Graaf Visartpark in 2019. Vol-
gend jaar is het dan de beurt aan
het Koningin Astridpark, dat dan
170 jaar in handen is van de stad
Brugge. In 2021 volgen nog vier
parken, waaronder het Sebrechts-
park. In 2022 gaat alle aandacht
naar de vesten, in 2023 is het de
beurt aan onder andere het Begijn-
hof en in 2024 volgt nog onder an-
dere het Hof Arents. (BHT)

Internaat verspreidt folders over grens, en daar is Sluis niet blij mee
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Oostkust

De firma Braet vond gisterenoch-
tend op het strand aan de Vosse-
slag in De Haan twee projectie-
len. Braet spoort in opdracht van
het Agentschap voor Maritieme
Dienstverlening en Kust (MDK)
explosieven op het strand op. Een
kanonskogel uit 1869 deed bij ie-
dereen de wenkbrauwen fron-
sen. 

De politie van Bredene/De Haan
en de ontmijningsdienst DOVO
kwamen ter plaatse. Er werd vast-
gesteld dat een van de aangetrof-
fen projectielen een zogenaamde
‘notenkrakermijn’ was van 27
centimeter diameter. Dergelijke
mijnen, oorspronkelijk springtui-
gen van Franse makelij, werden
tijdens de Tweede Wereldoorlog
gebruikt in een constructie om
geallieerde amfibievoertuigen te
vernietigen, te beschadigen of te
hinderen. Het tweede projectiel
was een Bleimantelgranaat met
een diameter van 21 centimeter.

Dat is een soort volle, loden ka-
nonskogel die in 1869 voor het
eerst ontwikkeld werd in Pruisen.
«Het is ook voor de mensen van
DOVO een raadsel hoe dit projec-
tiel op het strand van Vosseslag is
beland», zegt commissaris Den-
nis Goes van de lokale politie. 
Om DOVO de ‘notenkrakermijn’
uit de Tweede Wereldoorlog vei-

lig tot ontploffing te laten bren-
gen, stelde de politie een veilig-
heidsperimeter in op het strand
en in zee. Het springtuig werd aan
de laagwaterlijn in een diepe put
gelegd, toegedekt met een berg
zand en uiteindelijk tot ontplof-
fing gebracht. De Bleimantelgra-
naat werd meegenomen door
DOVO. (MMB)

DE HAAN

De Bleimantelgranaat heeft een diameter van 21 centimeter. RV

Zelfs DOVO staat voor raadsel: kanonskogel uit 1869 op strand

teel nog actief in L.E.S.S., maar popelen
om aan deze nieuwe uitdaging te begin-
nen», zegt Joachim Boudens. «We halen

inspiratie uit buitenlandse beachbars,
waar je enkel zeevruchten kan krijgen.
Op de kaart staan straks kreeft, kokkels,
moules de Bouchots, oesters of vis op de
grill. Die serveren we basic, met een
beetje brood en olijfolie.»

Zomerse hotspot
Het zou zonde zijn, zeggen de twee on-
dernemers, om de zaak in Sint-Michiels
niet open te houden. «We hebben daar
een keuken, meubilair en een schitte-
rend terras. We willen er echt een zo-
merse hotspot van maken. Voor de in-
richting gaan we sober. We konden een
lot oude caféstoelen opkopen en heb-

ben ze in het wit geschilderd. Ons per-
soneel staat echt te popelen om eraan
te beginnen.»

Classic
Op 27 juni gaat het tijdelijke restaurant,
dat Bar Bulot gaat heten, open. Eind sep-
tember sluit het alweer de deuren.
Daarna start de verbouwing van het
pand tot Parijse bistro. Dat nieuwe res-
taurant, dat mikt op de betere Franse
keuken, krijgt voorlopig de werktitel
‘Classic’, al kan die naam dus nog veran-
deren. «We willen graag tegen eind no-
vember open gaan», besluit Joachim
Boudens. 

DUO ACHTER HERTOG JAN OPENT POP-UP MET ZEEVRUCHTEN OP KAART

«We halen strandsfeertje naar Sint-Michiels»

In het hoofd van Gert De Mangeleer en
Joachim Boudens is het nooit stil, dat
mag duidelijk zijn. Nadat ze eind vorig
jaar de deuren sloten van hun driester-
renzaak Hertog Jan, is sinds een paar
maanden restaurant L.E.S.S. op ‘t Zand
in Brugge geopend. De ‘eatery’ is een
schot in de roos. De cijfers zijn veel beter
dan het duo op voorhand had verwacht.
«De meeste klanten reserveren voor een
tafel», zegt Joachim Boudens. «Maar als
er een tafel vrij is, dan raakt die snel in-
gevuld door de vele passanten op ‘t
Zand. Eind deze week hopen we boven-
dien ook ons terras te kunnen plaatsen.
Dat is goed voor nog eens 36 extra zit-
plaatsen.»

Nieuwe projecten
Het duo was tijdens de eerste weken
heel vaak aanwezig in L.E.S.S., maar dat
is nu steeds minder het geval. «We con-
centreren ons stilaan op nieuwe projec-
ten», geeft Gert De Mangeleer toe. Een
van die projecten is een nieuw pop-
uprestaurant in Sint-Michiels, op de
vroegere locatie van L.E.S.S. «Dat ge-
bouw blijven we huren en dus moeten
we er iets mee aanvangen», zegt De
Mangeleer. «In afwachting van de defi-
nitieve omvorming tot Parijse bistro
willen we er een seafood-restaurant van
maken.»  Twee dichte medewerkers van
Joachim en Gert zullen de zaak runnen.
«Zowel Pieter als Maxim zijn momen-

Voormalig sterrenchef Gert De Mangeleer en zakenpartner Joa-
chim Boudens openen eind deze maand tijdelijk een nieuw res-
taurant in Sint-Michiels. In Bar Bulot zal je drie zomermaanden
lang kunnen proeven van zeevruchten zoals oesters, kreeft of vis
op de grill. «We brengen het strandsfeertje naar Sint-Michiels in
afwachting van de opening van onze Parijse bistro», zeggen ze.

BART HUYSENTRUYT

BRUGGE

Op de kaart staan straks
kreeft, kokkels, moules de
Bouchots, oesters of vis op
de grill, basic geserveerd
met een beetje olijfolie

JOACHIM BOUDENS

Joachim Boudens en Gert De Mangeleer, de mannen 
achter L.E.S.S. en vroeger Hertog Jan. Foto S Temmerman

Op de plek waar je vroeger L.E.S.S. vond (nu op ‘t Zand),
komt een pop-up met enkel zeevruchten op de kaart. Proot
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duizend kippen (1.097) besteld. «We
zaten voor 2004 aan gemiddeld 24
kilo GFT-afval per inwoner. We
hoopten met deze actie dit gewicht
naar beneden te halen en dat is heel
goed gelukt: we gingen van 24 naar
11 kilogram per inwoner GFT-afval
vandaag», weet schepen Simon De
Boeck (CD&V). 
«Ik denk dat ik al vanaf 2004 kippen
koop via de gemeente en ik vind dat
nog steeds een heel goed idee. Soms
valt het wel eens voor dat een vos ze
komt stelen, maar dan kopen wij er

het jaar nadien terug enkele bij»,
vertelt Marie-Therese Gisgand uit
Oetingen, die samen met haar doch-
ter Carine en kleinkinderen Fiona en
Arjen 6 kippen kwam halen. Een kip
kost normaal 6,68 euro, maar omdat
de gemeente haar steentje bijdraagt
en een deel van de prijs betaalt, kan
elke inwoner drie kippen kopen aan
3,34 euro per diertje.

Vos met kleintjes
De kippenactie was blijkbaar zelfs zó
speciaal dat er enkele jaren geleden

een cameraploeg speciaal uit Neder-
land naar het Pajottenland afzakte.
«Vroeger organiseerden wij die kip-
penactie altijd aan het begin van de
lente, ergens in april, maar daar zijn
we van afgestapt. Nu start de kip-
penactie eind mei, dan heeft de vos
geen kleintjes meer», lacht De
Boeck. 
De schepen gaf verder ook nog mee
dat wie nu enkele kippen aankoopt,
een goede zaak doet want in het na-
jaar gaat de prijs van de vuilniszak-
ken gevoelig omhoog.

15 JAAR ‘KUKELEKU’: AL MEER KIPPEN VERKOCHT DAN DAT ER INWONERS ZIJN

«GFT-afval is met meer dan helft gedaald!»

In 2004 organiseerde Gooik voor de
eerste keer een kippenactie. Het con-
cept was simpel: elk gezin mocht
aan de helft van de prijs drie kippen
aankopen. Wie er meer wilde, moest
de volle pot betalen vanaf de vierde
kip. De gemeente hoopte op deze
manier vooral iets te doen aan de
grote hoop GFT-afval die elk jaar ge-
produceerd werd. En de kippenactie
‘Kukeleku’ sloeg aan, want in het
eerste jaar werden meteen meer dan

Heel wat mensen kwa-
men vrijdag bij de fir-
ma Horta in Kester
hun kippen ophalen,
die ze via de kippenac-
tie ‘Kukeleku’ besteld
hadden. Goed 15 jaar
geleden ging de ge-
meente Gooik als één
van de eerste in het
Pajottenland van start
met deze actie, en in-
tussen werden er al
meer dan 10.000 kip-
pen aan de man ge-
bracht. 

MARC COLPAERT

KESTER

Tibo Heymans en Davy Smeets zorgden ervoor dat iedereen zijn kippen kreeg. Foto Marc Colpaert

De Confrèrie van de Vaantjesboer maakt zich op voor
het huwelijk van het jaar. Zondag geven twee reuzen
van de vereniging elkaar het jawoord. Juliette van de
Commerce en Romeo Vandestieweg trouwen in de
Sint-Martinusbasiliek en trakteren nadien iedereen
op een receptie.

Juliette en Romeo trouwden op 4 september 2016 al voor
de wet. Het was toenmalig burgemeester Dirk Pieters
(CD&V) die toen het koppel in de echt verbond. Maar de
reuzen van de Stieweg trouwen nu dus ook voor de kerk.
Deken Raymond Decoster ontvangt de reuzen na de
zondagsmis op 2 juni omstreeks 10.45 uur. De Confrèrie
van de Vaantjesboer nodigt alle Hallenaren uit om de
plechtigheid bij te wonen en nadien wordt er aan de in-
gang van de basiliek een receptie georganiseerd. De an-
dere reuzen zullen ook van de partij zijn en vertrekken om
9 uur vanaf het Stationsplein zelfs in een kleine stoet
naar de basiliek.
Juliette en Romeo zijn de oudste reuzen van Halle en wer-
den in de jaren dertig geboren. In de jaren zestig kregen
ze dochter Rooske. (BKH)

Nu al huwelijk van het jaar?
Reuzen Romeo en Juliette trouwen
zondag in Sint-Martinusbasiliek

HALLE

Reuzen Romeo en Juliette werden in de echt ver-
bonden door burgemeester Dirk Pieters in 2016.

Nu volgt een kerkelijke trouw. Foto Mozkito
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